
PROTOKÓŁ NR 114/2021 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Czarnkowsko -Trzcianeckiego 
z dnia 22 kwietnia 2021 r. 

W dniu 22 kwietnia 2021 r. o godz. 9.00 w Starostwie Powiatowym w Czarnkowie  rozpoczęło się 
CXVI posiedzenie Zarządu Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Feliks Łaszcz – przewodniczący Zarządu, 
2. Sławomir Kryger – członek Zarządu, 
3. Włodzimierz Ignasiński – członek Zarządu Powiatu, 
4. Waldemar Pawłowski  – członek Zarządu, 
5. Jan Pertek – członek Zarządu. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: zaproszeni goście, Skarbnik Powiatu i Sekretarz Powiatu wg. 
listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Starosta powitał zebranych i tym samym rozpoczął CXIV posiedzenie Zarządu stwierdzając, iż  
w dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy 5 członków Zarządu. 

Następnie przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Sprawy z zakresu edukacji: 

1) spotkanie z dyrektorami Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych w Czarnkowie, Trzciance i Krzyżu 
Wlkp. w związku z upływającą ich kadencją oraz koncepcja pracy jednostek w kolejnych latach, 

2) prośba dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Trzciance o środki na wykonanie pilnych prac  
remontowych w hali w związku z organizacją Punktu Szczepień Masowych, 

3) prośba dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Czarnkowie o zwiększenie planu wydatków na 
wykonanie niezbędnych prac remontowych na budynkach szkoły, 

4) wniosek dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Trzciance o wyrażenie zgody na zatrudnienie 
emerytowanego nauczyciela, 

2. Wniosek Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego z siedzibą w Czarnkowie o udostępnienie 
dodatkowego pomieszczenia w budynku Powiatowego Centrum Rolniczego przy ul. Kościuszki  
w Czarnkowie. 

3. Projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu, w tym zmiany do uchwały budżetowej. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

5. Sprawy różne. 

Starosta zapytał, czy ktoś z obecnych chciałby złożyć wniosek w sprawie zmiany porządku 
posiedzenia? 

Sekretarz Powiatu, na wniosek naczelnika Wydziału Edukacji, prosiła o wprowadzenie w punkcie 1 
ppkt-u 5) w brzmieniu: „wniosek Centrum Kształcenia Zawodowego w Czarnkowie o wyrażenie zgody na 
zatrudnienie rzemieślników i nauczycieli emerytów.”  

Proponowany porządek posiedzenia, wraz z zaproponowaną zmianą, został przez członków 
Zarządu przyjęty i stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Ad.1 

Zarząd przystąpił do rozpatrzenia spraw z zakresu edukacji: 

1) spotkanie z dyrektorami Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych w Czarnkowie, Trzciance i Krzyżu 
Wlkp. w związku z upływającą ich kadencją oraz koncepcja pracy jednostek w kolejnych latach, 



 Zarząd spotkał się z dyrektorami Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych w Czarnkowie, Trzciance 
i Krzyżu Wlkp. w związku z upływającą ich kadencją w celu wysłuchania informacji na temat 
funkcjonowania i koncepcji pracy jednostek w kolejnych latach.  
 Wcześniej naczelnik Wydziału Edukacji przypomniał członkom Zarządu, że kadencja dyrektorów 
ww. placówek kończy się z dniem 31 lipca 2021 roku, a na jednym z poprzednich posiedzeń Zarząd wyraził 
wolę powierzenia stanowiska dyrektorom szkół i placówek oświatowych, którym kadencja kończy się 
w tym roku, bez ogłaszania konkursu, z uwagi na pandemię, na co pozwala Rozporządzenie MEN z dnia  
20 marca 2020 r. w sprawie szczególnych rozwiązań w okresie czasowego ograniczenia funkcjonowania 
jednostek systemu oświaty w związku z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19. 
Zarząd jednak nie podjął decyzji na jaki okres te stanowiska powierzy, wcześniej chciał się spotkać  
z obecnymi dyrektorami, stąd to dzisiejsze spotkanie. Naczelnik dodał, że organ prowadzący może 
przedłużyć kadencje danego dyrektora, po uzyskaniu pozytywnej opinii organu sprawującego nadzór 
pedagogiczny oraz po zasięgnięciu opinii rady pedagogicznej i rady szkoły lub placówki. W przypadku 
trzech naszych Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych, Kuratorium Oświaty wydało ocenę wyróżniającą, 
Rady Pedagogiczne wyraziły pozytywne opnie, pozostaje uzyskanie opinii Związków Zawodowych,  
o które wystąpi naczelnik Wydziału Edukacji. Do decyzji Zarządu pozostaje na ile lat dokona przedłużenia 
kadencji, maksymalny okres to 5 lat, nie krócej jednak niż na jeden rok szkolny. 

 Po krótkim wprowadzeniu do tematu, Starosta oddał głos dyrektorom Poradni, które wspólnie 
omówiły zasady funkcjonowania placówek, co w obecnym czasie utrudnia obowiązujący w kraju stan 
pandemiczny , jednak zadania realizowane są na bieżąco, przy wzmożonym reżimie sanitarnym. Poradnie 
realizują m.in. pomoc w zakresie: badań psychologicznych, pedagogicznych i logopedycznych; wczesnego 
wspomagania rozwoju dziecka; pomocy dzieciom i młodzieży o specjalnych potrzebach edukacyjnych; 
wspomagania wychowawczej funkcji rodziny; wspierania nauczycieli w realizacji zadań wychowawczych  
i edukacyjnych; profilaktyki zaburzeń emocjonalnych i zaburzeń zachowania; pomocy w dokonywaniu 
wyboru kierunku kształcenia, zawodu. Organizowanie grup wsparcia dla rodziców; organizowanie  
i prowadzenie współpracy i samokształcenia specjalistów pracujących w przedszkolach i szkołach oraz 
szkolnych doradców zawodowych. Od 2 lat jednak ulegają zmianie formy pomocy masowej, co 
spowodowane jest pandemią, nie można organizować dużych spotkań, czy warsztatów dla nauczycieli   
i rodziców. Zadania te realizowane są małych grupach. Specyfika pracy Poradni wymaga pracy 
stacjonarnej, czyli praca z dzieckiem i rodzicem prowadzona jest w bezpośrednim kontakcie, przy 
zachowaniu reżimu sanitarnego, 1 badanie trwa ok. 2 godzin. Wydawanych jest szereg orzeczeń, przy 
których pracownicy Poradni muszą korzystać z opinii lekarza orzecznika. Lekarze Ci pracują w każdej 
Poradni po 2 godziny tygodniowo, otrzymując za to wynagrodzenie miesięczne w kwocie 170 zł netto. 
Obecnie Poradnie obejmują opieką łącznie 18.610 osób, w wieku od 0 do 19 lat. Każda z Poradni ma inny 
rejon działania: PPP w Czarnkowie – miasto Czarnków, gmina Czarnków, gmina Lubasz i gmina Połajewo; 
PPP w Krzyżu Wlkp. – miasto i gmina Krzyż Wlkp., gmina Drawsko i gmina Wieleń; PPP w Trzciance – 
miasto i gmina Trzcianka oraz cały powiat w zakresie wspomagania dzieci z różnego rodzaju spektrum 
autyzmu. Pod opieką Poradni jest też 90 placówek. Ważną sprawą dla Poradni są interwencje kryzysowe, 
które na szczęście rzadko się zdarzają i tutaj pomoc musi być natychmiastowa. Przekrój problemów  
z jakimi muszą sobie radzić pracownicy Poradni jest bardzo szeroki, jednak radzą sobie z nimi dzięki swoim 
wysokim kwalifikacją. Kadra jest dużym zasobem Poradni, jest wysoko wyspecjalizowana i ciągle podnosi 
swoje kompetencje. Atutem poradni są bazy lokalowe i urządzenia jakimi dysponują. Pracują na 
urządzeniach, które posiadają wysokie standardy. Poradnie współpracują z różnymi  środowiskami  
z którymi współpraca układa się dobrze, są to m.in. Policja, PCPR, opieka społeczna. Strategia rozwoju 
poradnictwa psychologiczno-pedagogicznego  oparta jest na 3 obszarach : potrzeby środowiska lokalnego; 
ocena działania dydaktycznego PPP; przepisy prawa oświatowego. Sercem Poradni jest diagnoza i terapia, 
do tego potrzebni są dobrze wykwalifikowani diagności, których należy wspierać poprzez ciągłe 
dokształcanie, bowiem jak można zauważyć, na rynku pracy brak psychologów. Ważnym jest też 
dostosowywanie działalności Poradni do aktualnych potrzeb rynku. Na dzień dzisiejszy najważniejszym 
zadaniem Poradni jest wspomaganie wszechstronnego rozwoju dzieci i młodzieży we współpracy ze 
szkołami, placówkami, rodzicami, nauczycielami i instytucjami lokalnymi i ogólnopolskimi na rzecz szeroko 
rozumianego dobra dziecka.  
 Zarząd po wysłuchaniu Pań dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych, po krótkiej dyskusji, 
nie wątpiąc w efektywność pracy kierowanych przez nie placówek, wysoko oceniając predyspozycje 



obecnych dyrektorów do kierowania tymi placówkami, postanowił przedłużyć kadencje obecnych 
dyrektorów placówek na okres kolejnych 5 lat, po spełnieniu wszystkich wymagań formalno-prawnych,  
o czym wcześniej mówił naczelnik Wydziału Edukacji.  

2) prośba dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Trzciance o środki na wykonanie pilnych prac 
remontowych w hali w związku z organizacją Punktu Szczepień Masowych, 

 Zarząd rozpatrzył prośbę ( zał. nr 3 ) dyrektora Młodzieżowego Domu Kultury w Trzciance   
o środki na wykonanie pilnych prac remontowych w hali w związku z organizacją Punktu Szczepień 
Masowych. Pani dyrektor prosi o środki na wymianę hydrantu zewnętrznego, którego po ostatnim 
przeglądzie instalacji przeciwpożarowej, mimo prób naprawy nie udało się przywrócić do prawidłowego 
działania oraz na naprawę uszkodzonych tynków holu, mającego stanowić miejsce punktu rejestracji 
pacjentów. Oba te przedsięwzięcia są konieczne do natychmiastowej realizacji ze względu na konieczność 
potwierdzenia przez dyrektora, jako administratora, weryfikacji obiektu pod względem bezpieczeństwa. 
Koszt wymiany hydrantu został oszacowany na 2500 zł, natomiast naprawa tynków i malowanie holu 
przez konserwatora zatrudnionego w Hali to koszt 600 zł. 

 Wniosek rozpatrzono pozytywnie. Stosowne zmiany w budżecie jednostki wprowadzone zostaną 
na najbliższej sesji. 

3) prośba dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Czarnkowie o zwiększenie planu wydatków na 
wykonanie niezbędnych prac remontowych na budynkach szkoły, 

 Zarząd rozpatrzył wniosek ( zał. nr 4 ) dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Czarnkowie  
o zwiększenie planu wydatków na wykonanie niezbędnych prac remontowych na budynkach szkoły. 
Dyrektor prosi o kwotę 20 tys. zł na zakup usług remontowych i 50 tys. zł na zakup materiałów  
i wyposażenia. Przy remoncie uwzględnić należy: uzupełnienie nieszczelności dachu na budynku głównym 
szkoły; uzupełnienie brakujących dachówek; naprawę opierzenia budynku, w którym znajduje się 
księgowość oraz PPP. Naprawy wymaga również daszek nad wejściem w głównym budynku szkoły oraz 
rynny na dwóch budynkach; siatka zabezpieczająca teren wokół budynku głównego szkoły przed 
spadającymi dachówkami. Poprawy wymaga także odwodnienie przy budynku PPP oraz piwniczne okna   
w budynku Poradni, a zabezpieczenia polbrukiem plac ok. 30 m2 przed tymi oknami ( od strony nowej 
sali).Wykonanie powyższych prac związanych z budynkami LO jest niezbędne, ponieważ zagraża zdrowiu   
i bezpieczeństwu uczniów oraz pracowników Liceum. 

 Wniosek rozpatrzono pozytywnie, jednak na ten moment dyrektor musi pokryć wydatek  
w ramach swojego budżetu, a wydatkowane środki zwrócone zostaną do budżetu jednostki w trakcie 
roku.  

4) wniosek dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Trzciance o wyrażenie zgody na zatrudnienie 
emerytowanego nauczyciela, 

 Zarząd rozpatrzył wniosek ( zał. nr 5 ) dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Trzciance   
o wyrażenie zgody na zatrudnienie emerytowanego nauczyciela do nauczania przedmiotu edukacja dla 
bezpieczeństwa, w wymiarze 3/18 etatu, na rok szkolny 2021/2022. 

Wniosek rozpatrzono pozytywnie. 

5) wniosek Centrum Kształcenia Zawodowego w Czarnkowie o wyrażenie zgody na zatrudnienie 
rzemieślników i nauczycieli emerytów, 

 Zarząd rozpatrzył wniosek ( zał. nr 6 ) dyrektora Centrum Kształcenia Zawodowego o wyrażenie 
zgody na zatrudnienie rzemieślników i nauczycieli emerytów na rok szkolny 2021/2022, do nauczania 
teoretycznych przedmiotów zawodowych. Stan ten wynika z braku nauczycieli zawodowców chcących 
podjąć pracę w oświacie. Jednocześnie dyrektor wnioskuje o wyrażenie zgody na przyznanie 
rzemieślnikowi  wynagrodzenia nauczyciela mianowanego. 

Wniosek rozpatrzono pozytywnie. 



Ad.2 

Wniosek Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego z siedzibą w Czarnkowie o udostępnienie 
dodatkowego pomieszczenia w budynku Powiatowego Centrum Rolniczego przy ul. Kościuszki  
w Czarnkowie. 

 Zarząd rozpatrzył wniosek ( zał. nr 7 ) Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego z siedzibą  
w Czarnkowie o udostępnienie dodatkowego pomieszczenia w budynku Powiatowego Centrum 
Rolniczego przy ul. Kościuszki w Czarnkowie. Wnioskodawca planuje zatrudnić dodatkowego pracownika 
na stanowisko doradcy do obsługi rolników z terenu powiatu czarnkowsko - trzcianeckiego, a już dzisiaj 
Zespół boryka się z problemami lokalowymi. Ponadto brak im także pomieszczenia do składowania, 
przechowywania materiałów biurowych, szkoleniowych i wyposażenia doradców.  

 Zarząd, ze względu na brak wolnych pomieszczeń, nie widzi możliwości udostępnienia kolejnego 
pomieszczenia na rzecz Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w budynku Centrum Rolniczego, 
jednak ceniąc pracę Zespołu, postanowił podjąć rozmowy z dyrektorem Liceum Ogólnokształcącego  
o udostępnienie pomieszczeń w budynku administrowanym przez LO, w którym mieści się PPP  
w Czarnkowie, a który znajduje się w bliskim sąsiedztwie Centrum Rolniczego. 

 Pracownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Mienia Powiatu zwróciła uwagę członków 
Zarządu, że uregulowania wymaga stan prawny ( spisanie stosownej umowy) na rzecz Związku Kółek 
Rolniczych, które korzysta z pomieszczenia w Centrum Rolniczym. 

Ad.3 

Projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu, w tym zmiany do uchwały budżetowej. 

 Starosta przedstawił Zarządowi proponowany porządek najbliższej sesji Rady Powiatu. Tematy 
wiodące: 

 informacja z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Trzciance za 2020 rok, 

 sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego  
 z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego   
w 2020 roku”. 

Dalej Starosta omówił projekty uchwał przygotowane na sesję, w sprawie: 

a. przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej, 

b. zmiany składu Rady Społecznej działającej przy Szpitalu Powiatowym im. Jana Pawła II               
w Trzciance , 

c. zmiany składu Rady Społecznej działającej przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej  
w Czarnkowie, 

d. zmiany uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych szkół o uprawnieniach szkół publicznych oraz niepublicznych placówek 
funkcjonujących w Powiecie Czarnkowsko-Trzcianeckim, terminu i sposobu rozliczenia 
wykorzystanej dotacji oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości jej pobrania                  
i wykorzystania.  

Starosta omówił również propozycje zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2021 rok –   
zał. nr 8. Ważniejsze zmiany to: po stronie dochodów i wydatków przypisane zostaną środki   
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych dla Komendy Powiatowej Policji ( 500 tys. zł) , Komendy 
Powiatowej PSP ( 400 tys. zł), Szpitala Powiatowego w Trzciance ( 160 tys. zł) i Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Czarnkowie ( 160 tys. zł ). Po stronie wydatkowej przypisane zostaną również środki dla 
Szpitala w Trzciance ( 40 tys. zł ) i ZZOZ w Czarnkowie ( 90 tys. zł) z wolnych środków. Ponadto, oprócz 
zmian uwzględnionych w załączniku nr … do niniejszego protokołu, będą wprowadzane przeniesienia        
w ramach planów jednostek. Szczegółowe zmiany WPF i uchwały budżetowej omówione zostaną na 
posiedzeniu Komisji Budżetowo - Gospodarczej. 



Ad.4 

Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

 Zarząd przyjął protokół z poprzedniego posiedzenia, tj. z dnia 15 kwietnia 2021 r., nie wnosząc 
żadnych uwag.  

Ad.5 

Sprawy różne. 
  Spraw innych, niż ujęte w porządku obrad, nie poruszano. 

 Na tym posiedzenie i protokół z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 22 kwietnia 2021 r. 
zakończono. Termin kolejnego posiedzenia Zarządu zaplanowano na dzień 29 kwietnia 2021 r. 

Protokołowała 
Małgorzata Pompała 

Podpisy członków Zarządu 

Feliks Łaszcz ………………………………… 

Sławomir Kryger ………………………….. 

Włodzimierz Ignasiński ……………….. 

Waldemar Pawłowski …………..……… 

Jan Pertek ……………………………………. 


